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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria…

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural i Emergència Climàtica:

…para decir: «Yo sé que usted va a aprobar un plan junto con 
los agricultores y yo sé que usted ha hecho un proyecto de 
biometano en el que estamos de acuerdo»; y yo lo he hecho 
dos añadidos: y yo sé que usted ha sacado unas ayudas de 
alternativas a la quema, para comprar material por parte de 
los ayuntamientos para ayudar a los arroceros… (Veus)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria…

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural i Emergència Climàtica:

...a que la quema no se produzca, y yo sé además que uste-
des están trabajando junto con los agricultores desde el 
minuto uno, y que además yo sé que el gobierno del Botànic 
es el único que hizo una encomienda de gestión, somos 
los únicos que hemos hecho una encomienda de gestión 
para que, de fondos públicos, a través de VAERSA, con una 
contrata, se recoja algo de paja también . Pero ustedes ¡ni 
eso!

Así que, ¿por qué dice balones fuera? Muchas gracias por 
decir aquí todos los planes que tenemos de gestión de la 
paja del arroz, ante una circunstancia excepcional y ante una 
amenaza de prohibición que se consumó con el gobierno del 
Partido Popular.

Gracias . (Veus i aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories…

Gràcies, senyoria .

La veritat és que vull recordar-los que açò és una interpel-
lació, no és una pregunta-resposta, sobre política general del 
Consell . I demane i reitere respecte a les persones que estan 
en l’ús de la paraula . (Veus)

Quan la senyora Díaz ens permeta, continuarem en el ple 
i mantindrem silenci. No, hasta que no haya silencio, no 
vamos a pasar al punto nueve .

Bé, senyories, pregue silenci, pregue silenci, i no fem que en 
esta legislatura haja esta presidència de cridar a ningú a l’or-
dre per primera vegada en el que portem de legislatura .

Interpel·lació al conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball sobre el funcionament de l’Institut 
Valencià de Seguretat i Salut en el Treball (Invassat), que 
formula el diputat Luis Arquillos Cruz, del Grup Parlamentari 
Ciudadanos (RE número 41.999, BOCV 195)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Passem al punt nou: Interpel·lació al conseller d’Econo-
mia Sostenible . . . (Veus) Bé, ara va la senyora Marcos, vosté 
també ha d’interferir? Pregue silenci i continuarem amb 
esta sessió . Punt nou: Interpel·lació al conseller d’Econo-
mia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, sobre 
el funcionament de l’Institut Valencià de Seguretat i Salut en 
el Treball, Invassat, que formula el diputat Luis Arquillos, del 
Grup Parlamentari Ciudadanos .

Un moment i li pose el temps .

Quan vullga, senyoria.

El senyor Arquillos Cruz:

Gracias, señora presidenta.

Tengan en cuenta, señorías, que la presidenta es capaz de 
hacerlo . Bien .

El artículo 40.2 de la Constitución española encomienda a 
los poderes públicos el velar por la seguridad e higiene en 
el trabajo . Para realizar ese marco legal nos hemos dado la 
Ley de prevención de riesgos laborales que, como muy bien 
decía una compañera suya en la sesión anterior, llevamos 
veinticinco años con esa ley, la Ley 39/1995. El incumplimi-
ento de esta normativa está tipificado en el Código penal, 
en los artículos 316, 317 y 318, y no es necesario que exista 
accidente para aplicarlo .

En la Comunidad Valenciana se crea el Instituto Valenciano 
de Seguridad y Salud en el Trabajo, el Invassat, dependi-
ente de su conselleria, la conselleria de economía, como orga-
nismo autónomo científico-técnico en materia de prevención 
de riesgos laborales, con una serie de funciones de promo-
ción de la prevención y asesoramiento técnico; en definitiva, 
ese organismo lo que tiene que hacer es ampliar políticas, 
poner políticas para que se tengan menos accidentes labo-
rales y más seguridad en los trabajadores. Del mismo modo, 
el Invassat asume la responsabilidad de ser el servicio de 
prevención propio de la administración, y cuando digo «admi-
nistración» se separa lo que es sanidad, que tiene un servi-
cio de prevención propio, de lo que es el resto de la adminis-
tración que se divide en tres sectores: sector justicia, sector 
educación y sector de Administración Pública . Pues, bien .

Conseller, usted hace poco dijo estas declaraciones: «No 
puede haber una industria competitiva y de alto valor 
añadido sin una seguridad que esté presente en la vida coti-
diana de las personas.» Estoy de acuerdo, pero, fíjese, el 
resultado de competencia y de su valor añadido es el sigui-
ente, y le voy a dar datos: los datos de siniestralidad de 
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accidentes de trabajo de enero a julio de 2021 compara-
dos con el 2020 en España, en España, aumentó un 18,7 %, 
y el índice de incidencia un 16,3 %, en España, son sus 
datos, ¿eh?, conseller; en la Comunidad Valenciana, en ese 
mismo periodo de tiempo, el aumento de accidentalidad 
fue del 24,4 % y el índice de incidencia el 20,9 %. Tenemos 
un 3,5 % por encima de media de accidentes laborales en la 
Comunidad Valenciana .

En definitiva, señor conseller, su gestión es notablemente 
deficiente, el valor añadido de su aportación es más sinies-
tralidad y más accidentes laborales. Por lo tanto, la gestión 
es lo que queda .

Mire, el Invassat tenía una plantilla en el año 2016 de 224 
plazas, de las cuales 52 estaban vacantes, el 23 %, y de las 
cuales 47 eran interinos . A fecha de hoy, desde el 2016 
al 2020, los datos son los siguientes: usted ha disminuido 
en 6 plazas el total del número de plazas que tenía en el 
Invassat, de 224 ha pasado a 218; las vacantes han pasado 
de 52 a 75, 23 más, y, por si fuera poco, usted aumenta la 
precariedad laboral, usted, conseller de empleo, aumenta 
la precariedad laboral aumentando en 10 interinos más, 
pasando de 47 a 57 .

Conseller, es usted un conseller menguante . A este paso, 
usted el Invassat se lo puede cargar antes de final de legisla-
tura, si sigue disminuyendo su personal . Sinceramente, yo no 
entiendo cómo usted ha llegado hasta ahí y el que lo sabe… 
se lo calla, ¡chitón!, punto en boca . Usted ha llegado a conse-
ller y yo cada vez me lo explico menos .

Mire, otra función del Invassat es como servicio de preven-
ción propio, y en este asunto sí que me quisiera detener . 
Para 74.000 empleados que tiene que asumir el servicio de 
prevención, usted dedica 68 trabajadores, de los cuales 35 
están en activo y 33 son vacantes, prácticamente el 50 %. 
Entenderá usted que con este personal será imposible aten-
der el servicio de prevención propio de la administración; 
pero no contento con eso, tenemos un solo técnico supe-
rior en prevención. Como ejemplo, señorías, le diré que en 
esta casa, con apenas 200 trabajadores, un poco más, tene-
mos un técnico superior, tenemos un servicio médico con 
una médico, una enfermera y un administrativo. Con lo cual, 
totalmente insuficiente para lo que tiene que hacer el servi-
cio de prevención propio de la administración .

Mire, los órganos paritarios que existen en las empresas 
en materia de prevención son los comités de seguridad y 
salud. Yo le pregunté cuántas reuniones ha habido, y se lo 
pregunté a cada una de las consellerias, cuántas reuniones 
habían tenido, y lo pregunté porque estábamos en pande-
mia, y lo pregunté porque se tienen que reunir. Aquí mismo 
nos hemos reunido desde el mismo día que se declaró la 
pandemia, durante el periodo de pandemia, y durante el 
periodo que hemos estado confinados, nos reunimos hasta 
en siete ocasiones. Sabe ¿cuánto se reunió usted? Se lo voy 
a decir: prácticamente no se reunieron ¡ninguna!, ¡ninguna!, 
excepto en una ocasión que fue la consellera de agricul-
tura de manera urgente y el resto, ninguna; el señor Marzà 
también se reunió una vez antes de la pandemia y, luego, 
hasta que fuera la desescalada, ninguna vez . Eso es vergon-
zoso, porque eso es dejar en manos de nadie, es decir, sin 
dirección, lo que es la seguridad y salud de los trabajadores 
durante una pandemia . (Aplaudiments)

Miren, lo que es más llamativo, y ya que está en racha la 
vicepresidenta, lo voy a tener que decir: no reunió ninguna 
vez la vicepresidenta al comité de seguridad y salud; la vice-
presidenta, que es la que tuvo más bajas, la que tuvo más 
muertes, la que tuvo más dolor, la que tuvo más trabajado-
res, no los reunió ni una sola vez, pero, claro, como ella es 
el poder en mayúsculas, pues, eso, apenas es rozada por los 
suyos… ¡y por los socios!, porque… temen sus reacciones .

Y miren, señorías, para concluir, señor conseller, le recuerdo, 
y de verdad que me duele porque es una persona a la que yo 
aprecio, que un compañero suyo de su mismo partido se va 
a sentar en el banquillo próximamente acusado de un tema 
de prevención de riesgos laborales, contra la seguridad de 
los trabajadores, por una muerte, por una muerte. Y yo no 
entiendo que, teniendo estos antecedentes, siendo usted el 
responsable del servicio de prevención propio de la admi-
nistración, se arriesgue usted precisamente a estas cosas. Y 
sabe usted perfectamente de quién estoy hablando y no lo 
voy a citar, pero ya sabe usted de quién estoy hablando .

Para concluir esta primera parte, le anuncio que presentaré 
una propuesta de resolución con una única intención, nada 
partidista, simplemente intentando mejorar la situación de 
los trabajadores, que es proteger su seguridad y proteger su 
salud .

Usted, señor conseller, tal y como dice el servicio de preven-
ción, es el mayor peligro laboral que tiene ahora mismo 
el sector público, que tienen ahora mismo los trabajado-
res públicos de la administración, y usted es un riesgo que 
evaluar, y cuando se evalúa un riesgo de este tipo hay que 
eliminarlo o, en todo caso, minimizarlo .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de le Corts Valencianes:

Gràcies senyoria .

Per a donar resposta a la interpel·lació, té la paraula 
l’honorable conseller d’economia sostenible .

Quan vullga, senyoria.

El senyor conseller d’Economia sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, presidenta .

Senyor Arquillos, la veritat que estic d’acord en moltes de 
les dades que ha donat, no?, és a dir, són molt exactes, i per 
tant no vaig a entrar en el tema del tant per cent de sinis-
tralitat, és a dir, al final una persona val per un tant per cent, 
sols una, i això ho hem de valorar. Després, en la qüestió de 
recursos humans estic totalment d’acord i els números són 
els que vosté ha dit, però, així i tot, hem de posar en valor 
l’excel·lent treball que s’ha fet durant la pandèmia i que està 
fent l’Invassat, i que vosté ha volgut minimitzar, fins i tot 
minimitzar-me a mi personalment, perquè sembla ser que és 
el que el que toca –vullc dir– normalment des de l’oposició.
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Vull dir-li també que s’equivoca; he tingut fins i tot segui-
ment en les reunions amb altres conselleries, i fins i tot 
amb educació, en companyia dels tècnics del Invassat, i no 
poquetes, i no poquetes, no jo, sinó el meu equip, el meu 
equip ha tingut moltíssimes reunions de seguiment en tot 
este temps .

A més a més, l’Invassat, he de dir-li que ha participat molt 
activament en el control de la crisi sanitària provocada per la 
COVID-19 amb dues òptiques diferents: d’una banda, com 
a servei de prevenció personal propi de l’administració de la 
Generalitat –com vosté molt bé ho ha explicat en el primer 
minut de la seua intervenció–, excepte el sector sanitari; i, 
per un altre, com a organisme d’assessorament i assistència 
tècnica a organitzacions i empreses de tots els sectors del 
nostre teixit productiu. El seu paper ha segut absolutament 
rellevant utilitzant els seus recursos en eficiència i eficàcia, 
el que dona mostra del seu bon funcionament, a pesar d’eixa 
manca de recursos humans que tenim . Per tant, hem de 
posar en valor els treballadors i treballadores de l’Invassat .

I, en segon lloc, com a prova d’acompliment de les activi-
tats d’aquest organisme sense ànim d’exhaustivitat, li desta-
que el conjunt d’activitats realitzades durant aquesta pandèmia 
que s’han desenvolupat d’una manera simultània a l’activitat 
ordinària . I li conte: s’han elaborat, publicat i difós quaranta-
huit documents tècnics amb noranta-sis revisions sobre mesu-
res d’actuació de prevenció i d’informació davant de la COVID; 
es va crear un apartat específic sobre la COVID-19 en la web 
de l’Invassat, Espai COVID-19, per a la difusió de tota la docu-
mentació tècnica i informativa elaborada pel servei de preven-
ció de riscos laborals; ha participat en el disseny, desenvolupa-
ment i implementació dels plans de contingència i continuïtat 
de la Generalitat, i ha proporcionat criteris per al disseny i imple-
mentació d’aquests plans d’empreses –vosté no ha anomenat res 
de tot açò–; s’han realitzat més de 5.500 consultes tècniques per 
part d’empreses i entitats en relació a la COVID-19; s’ha impartit 
formació sobre mesures de prevenció davant del contagi SARS-
CoV-2, així com xarrades en centres educatius; i s’ha elaborat el 
contingut del curs sobre teletreball a sol·licitud de l’IVAP.

També es van elaborar i publicar alertes sobre els equips de 
protecció individual en la qual s’identificaven les mascare-
tes EPI conegudes per aquest institut per haver sigut alerta-
des per part de la Unió Europea o de les comunitats autòno-
mes . En total s’han publicat 27 edicions de l’alerta d’equips 
de protecció individual enfront de la COVID-19, mascare-
tes no conformes, identificant-se un total de 347 mascare-
tes tipus no conformes.

Durant 2020 i fins el 30 d’abril de 2021 s’han produït al 
voltant de 109 .584 descàrregues d’aquest document . I molt 
important, totes aquestes actuacions s’han dut a terme en 
col·laboració amb la autoritat sanitària amb més de catorze 
mil actuacions de seguiment de casos i de contacte .

A més de tot això, senyor Arquillos, l’Invassat ha conti-
nuat desenvolupant els seus plans i campanyes estructu-
rals i anuals, però adaptades a la situació de la COVID-19, 
és a dir, una tasca impressionant i que vosté ha obviat per a 
minimitzar la seua tasca, per a minimitzar la seua tasca . Com, 
per exemple, el Pla d’actuació contra la sinistralitat labo-
ral, on durant les visites del personal tècnic de l’Invassat a 
les empreses, a més de dur a terme les actuacions pròpies 
del pla, es realitza una actuació complementària centrada 

específicament en les mesures preventives adoptades per 
l’empresa front a la COVID-19 . Durant 2019, 430 visites 
a empreses, i això suposa 430 informes . Durant el primer 
semestre de 2021 s’han realitzat 342 visites, la qual cosa 
suposa un total de 772 empreses visitades i informes .

A més, per a 2022 en aquest pla s’ha dissenyat una nova 
campanya específica dirigida a les situacions o activitats 
potencialment perilloses, majoritàriament generadores de 
danys laborals, accidents de treball o malalties professio-
nals de caràcter greu o mortal . De manera paral·lela, amb el 
pla d’actuació contra la sinistralitat anterior, com diuen altres 
actuacions o campanyes, tant específiques com transversals, 
per sectors, col·lectius o tipus de risc. Encara més, Pla de 
seguiment i control de treballs de cobertes fràgils iniciat en 
2018, fonamental també de cara als riscos laborals .

Tanmateix, la campanya de promoció a la salut en el treball 
del xicotet comerç. És a dir, vosté ha obviat pràcticament tot 
el que estem fent en la seua intervenció, i al final únicament 
i exclusivament s’han centrat que hi ha un percentatge ics i 
que a més a més tenim pocs recursos, cosa que des de 2015 
venim treballant per a intentar solucionar eixa situació .

A més a més, li dic que la proposta de la conselleria al 
respecte de l’Invassat és un increment en el pressupost de 
2022, d’un 7 %. I comptarem en el proper exercici actua-
cions com mig milió per a programes de prevenció de riscos 
laborals per concurrència competitiva, ajudes per a l’impuls 
dels delegats territorials de prevenció de riscos laborals amb 
150.000 euros i destinarem 600.000 euros per a la preven-
ció de riscos laborals amb perspectiva de gènere.

Senyor Arquillos, vosté sap que per a una gestió efectiva de 
la seguretat i la salut en les empreses valencianes s’ha de 
promoure la cultura preventiva i la millora contínua. I vosté 
també ho sap, perquè és especialista en alguna d’aquestes 
matèries que des de l’Invassat duem a terme, que estem 
treballant per a consolidar una autèntica cultura preven-
tiva en el treball i estem millorant les condicions de treball 
i de benestar de les persones treballadores . Per tant, hauria 
d’estar una miqueta més al costat d’allò que estem fent des 
del Botànic perquè de segur que no minimitzaria ni la seua 
intervenció des d’aquesta trona .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a continuar en la formulació de la interpel·lació, té la 
paraula l’il·lustre diputat Luis Arquillos .

Quan vullga, senyoria.

El senyor Arquillos Cruz:

Un momento, por favor .

Gracias, señora presidenta.
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Conseller, no minimizo lo que hace el Invassat y reconozco 
el gran esfuerzo que hace, puesto que son prácticamente la 
mitad de la plantilla los que están trabajando. No confunda, 
no confunda lo que yo he dicho aquí, me he dedicado al 
servicio de prevención propio de la administración, que es 
independiente y está dentro del Invassat. (Aplaudiments) 
No confunda usted, porque yo creo que es usted el que no 
ha entendido. ¿Y sabe por qué no ha entendido? Porque no 
sabe ni lo que tiene entre manos, no tiene ni idea.

Mire, a primera vista se lo he de reconocer: me parecía usted 
una persona ajena al trabajo; a segunda, lo confirmó. Mire, 
tiene usted una serenidad ante sus propias nubes dignas de 
un conseller de poltrona . Conseller de poltrona es el que se 
sienta en un sillón de conseller, pero no ejerce .

Mire, yo le solicite la documentación de inspecciones de 
trabajo que ha hecho la Inspección de Trabajo a la adminis-
tración, de los requerimientos que ha hecho la Inspección de 
Trabajo a la administración, de las denuncias que ha hecho 
la Inspección de Trabajo a la administración. ¿Sabe qué 
me ha contestado usted? Que la Inspección de Trabajo no 
tiene los datos. Pero es que yo se lo he preguntado a usted, 
porque usted debe de tener los datos porque es el Servicio 
de Prevención quien recoge los datos, porque si no sabe 
los requerimientos, no los puede solucionar, y es el servicio 
de prevención quien los debe de tener. Y usted mintió y me 
mintió a mí, me dice que no los tiene, y se los voy a dar yo. 
Mire, en 2018, 20 . En 2019, 27 . En 2020, 11 . Usted me ha 
dicho que no, que no los tiene. Yo se los doy, porque ¿sabe 
quién me los ha dado? ¡Usted! Porque los pone en la memo-
ria . (Aplaudiments) Es que usted no sabe ni lo que tiene. Los 
tiene en la memoria. Sí, sí, es así.

Mire, señor conseller, le pregunté también sobre la bajas inci-
dencia COVID en la administración . Contestación: lo mismo . 
Como usted no me contesta en reiteradas ocasiones, yo le 
preguntado a los consellers. Agárrense, que hay más. Y le 
pregunto a los consellers, a cada conselleria, y me contestan, 
usted, el responsable del servicio de prevención propio de 
la administración me dice que eso es responsabilidad de su 
compañera, la consellera de Sanidad. Efectivamente, así me 
contesta. La vicepresidenta primera –le dejaré un apartado para 
ella, si me da tiempo– no lo puede saber porque no se indica 
en el parte . El vicepresidente segundo que no lo puede saber . 
Hacienda dice que no lo puede saber y que son protegidos los 
datos, ya subimos el nivel . Educación dice que son protegi-
dos los datos . Innovación, que no lo sabe y que son prote-
gidos los datos. Pero, ojo, Justicia me los da y me los detalla. 
Agricultura me los comunica. Política Territorial me los comu-
nica. Y Transparencia me los comunica. Sin embargo, usted, que 
no me los puede dar, los plasma en la memoria del Invassat, los 
plasma en la memoria. ¡Y no me lo podía dar!

¿Alguien de ustedes va a poner una denuncia por vulnera-
ción de la protección de datos de aquellos consellers que sí 
me han dado los datos? ¿O ponérselo usted mismo? O poner 
los datos . (Aplaudiments)

Se da cuenta como no sabe ni lo que tiene entre manos. 
Mire, conseller, lo único que debemos admitir aquí es que 
usted miente . No ha cumplido con su función como conse-
ller, no ha cumplido con su función como diputado y repre-
sentante de estas Cortes . No es merecedor de sentarse en 
ese sillón y además es un peligro para los trabajadores.

Mire, usted antes ha dicho que acababa de comunicar, dice: 
además de caminar juntos para defender nuestra lengua. 
Eso lo ha dicho en la intervención anterior . Debería trabajar 
más para garantizar la seguridad y la salud de los trabajado-
res, para eso debería garantizar, que eso sí son sus compe-
tencias, fíjese.

Usted, conseller, es un conseller rebosado de ideología sepa-
ratista y de desprecio a los ciudadanos y a los trabajadores, 
y es menguado en gestión y trabajo, un conseller perfecta-
mente desechable .

Mire, que usted intente tomarme el pelo a mí mintiéndome 
en sede parlamentaria con sus respuestas eso no tiene 
nombre; pero que usted les tome el pelo a todos los ciuda-
danos y lo haga en esta Cámara de representantes, cuando 
yo lo que hago es realizar iniciativas, porque es mi derecho 
y a eso se le llama mi deber como trabajador de aquí, usted 
su deber es contestar y su deber no lo ha cumplido . Por lo 
tanto, no tiene derecho a sentarse en ese sillón. Vaya usted 
haciendo ya las maletas y váyase en alguna de las formas 
que usted quiera . Le aviso que voy a presentar una comi-
sión de investigación para saber si ha habido algunas irregu-
laridades en cuanto a prevención de riesgos laborales de los 
trabajadores de la Administración pública .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a continuar donant resposta a la interpel·lació, té la 
paraula l’honorable conseller d’Economia .

Quan vullga, senyoria.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, presidenta .

Mire, no pretenc prendre el pèl a ningú i tampoc pretenc 
mentir en absolutament res del que he dit, perquè crec que 
tot el que he dit vosté és conscient que estem treballant-ho i 
efectuant-ho i exercint en cada moment la meua responsabi-
litat des de l’Invassat . I ens preocupa cada dia també treba-
llar perquè hi haja menys accidents . I d’això vosté és consci-
ent . El que passa que també posem la cerca si també hi ha 
ideologia, no?, perquè vosté també parla d’una manera molt 
estandarditzada . Sí, sí, vosté ha dit ideologia també a l’hora 
d’actuar . Doncs per suposat que ha d’haver sempre ideolo-
gia, perquè tots tenim una ideologia en la qual hem d’inten-
tar marcar el full de ruta cap a on volem anar per a millorar 
en la transformació de la nostra societat . O vosté no en té? 
Perquè si no en té no sé què fa ací, eixa és la primera .

I després, transparència total . Si vosté ha pogut dir les 
dades és perquè ha hagut transparència total i seguirà 
havent transparència total des de La Generalitat en el seu 
conjunt i des de la Conselleria d’Economia Sostenible . No 
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hem d’amagar absolutament res i no amaguem absoluta-
ment res . I vosté sembla que ha dit que no, que no som gens 
transparents .

Així i tot, seguisc repetint tot allò que estem fent, perquè 
vosté la pregunta que ha fet és una pregunta molt tècnica, 
molt tècnica, i la vol girar políticament. I sap què és el que 
estem fent . I mire, li dic, l’Invassat ha marcat cinc eixos 
fonamentals per a seguir treballant, com són: el Servei de 
Prevenció propi de La Generalitat, on s’està realitzant una 
anàlisi a nivell de recursos humans, materials, informà-
tics; s’està impulsant l’administració sense paper; es conti-
nua amb el foment i formació dels riscos laborals; l’avalua-
ció dels centres de treball; la col·laboració amb Salut Pública 
en les unitats de medicina de la feina, amb especial aten-
ció a la situació del virus en què estem; estem en la recerca, 
també a través d’estudis sobre sinistralitat viària, laboral o de 
caracterització d’accidents greus i molt greus; estem treba-
llant en formació, promoció i divulgació de la cultura preven-
tiva; estem treballant en diferents eixos fonamentals. També 
vull dir-li que estem treballant en el Pla director de l’Invas-
sat 22-27 per tal de millorar i adaptar aquestos serveis a les 
noves realitats laborals. També en l’Estratègia valenciana de 
seguretat, que sap que en teníem una 17-20 i que estem 
treballant la 23-28 .

I a hores d’ara vosté sap, o almenys hauria de saber i hauria 
de ser conscient, que la digitalització és imparable i on s’es-
tan produint canvis és en els sistemes de producció que 
provoquen canvis també en les condicions de treball i en 
els riscos als quals es veuen exposades les persones en el 
seu àmbit laboral . Estem veient que el concepte del lloc de 
treball comença a ser més fluid, però també més complex a 
mesura que emergeix en noves formes d’organització, com 
el teletreball o el treball en plataformes digitals, això com 
nous models de negoci sectors . Fins i tot la pandèmia ha 
accentuat aquestes complexitats i ha fet que la política de 
la salut i la seguretat en el treball i política de salut pública 
estiguen més interconnectades que mai.

En aquest sentit –i ja acabe–, estem portant la iniciativa en 
el camp de seguretat i salut i tenim capacitat d’anticipar i 
gestionar els canvis que les transicions ecològica, digital i 
demogràfica han dut a l’àmbit laboral. I tot això sense obli-
dar, i que és la raó fonamental de l’Invassat, que és difon-
dre a la societat la cultura preventiva i de les campanyes de 
sensibilització que calen, que calen com pluja fina, en les 
empreses com en la vida quotidiana de les persones. Perquè 
siguen conscients que hem d’incorporar aquesta rutina en 
els nostres hàbits laborals i que les empreses han de dispo-
sar de tots els recursos per a garantir la seguretat i la salut.

I acabe dient-li que a la seua disposició per a tot allò que 
vullga saber i investigar, perquè segur que li donarem totes 
i cadascuna de les contestacions que tenim al nostre abast 
perquè vosté encara siga més sabedors de moltes més de les 
coses que fem des de l’Invassat .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Interpel·lació a la consellera de Sanitat Universal i Salut 
Pública sobre la política general del Consell en matèria de 
reversions d’hospitals públics de gestió privada a la Comunitat 
Valenciana, que formula la diputada Ana Vega Campos, del 
Grup Parlamentari Vox Comunidad Valenciana (RE número 
42.236, BOCV 197)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Passem al punt 10: interpel·lació a la consellera de Sanitat 
Universal i Salut Pública sobre la política general del Consell 
en matèria de reversions d’hospitals públics de gestió 
privada a la Comunitat Valenciana, que formula la diputada 
Ana Vega, del Grup Parlamentari Vox Comunidad Valenciana . 
La intervenció de la diputada interpel·lant la formularà David 
García en l’escrit presentat en el registre 42 .791 .

Té la paraula l’il·lustre diputat David García, en represen-
tació del Grup Parlamentari Vox, per tal de presentar la 
interpel·lació .

Un moment .

Quan vullga, senyoria.

El senyor García Gomis:

Muchas gracias, señora presidenta.

Desde el anuncio de la reversión del hospital de Torrevieja 
hasta su confirmación oficial y su revisión final, el pasado 
15 de octubre de 2021, ha ido sucediéndose un proceso 
tortuoso y lleno de giros de guion que nos ha llevado a revi-
vir episodios calcados de la anterior revisión, donde el señor 
Ximo Puig ha tropezado dos veces con la misma piedra . 
Vaya por delante que esto no es una defensa de la empresa 
Ribera Salud y aquí vamos a debatir sobre modelos sanita-
rios y qué medidas son las mejores para todos los españoles.

Desde que el PSOE valenciano y sus socios botánicos se 
presentaron en el 2015 a las elecciones autonómicas, su 
línea roja ideológica marcaba la reversión de todos los hospi-
tales privatizados, sin conocer los datos ni la situación; 
anunciaban que el modelo de gestión llevado por el Partido 
Popular iba en contra de los intereses de los valencianos .

El primer hospital a revertir sería el hospital de La Ribera, de 
Alzira, uno de los hospitales punteros y mejor gestionado, y 
esto lo sabemos porque el propio Botánico pidió un informe 
a la Sindicatura de Cuentas, en 2016, que no deja lugar a 
dudas: el hospital de Alzira era un modelo a seguir, tanto en 
satisfacción para los ciudadanos como en los principios de 
eficacia y economía, y cito, concretamente, «un 87,5 % de 
satisfacción y entre las cuatro zonas mejor gestionadas de 
toda la Comunidad Valenciana» .

A pesar de conocer estos datos, siguieron con su promesa 
electoralista, dejando a cientos de trabajadores en el 
limbo por la creación de un contrato para los intereses del 
gobierno Botánico, llamándolos «fijos a extinguir», una figura 


